
Een derde afvalcontainer in Zevenaar? 
 

Krijgen de inwoners van de voormalige gemeente Zevenaar per 1 
januari 2019 een derde afvalcontainer? In april 2018 wordt die 
vraag beantwoord in de gemeenteraad. De raad neemt dan een 
besluit over een aparte container voor het GFT. Dus dat is weer een 
bak erbij. Zitten we daar wel op te wachten? Oprit, achtertuin en 
schuur of garage worden zo langzamerhand een heus “milieuplein”. 
Nu is er niets mis met afval scheiden, maar dat wel een beetje 
efficiënt graag, vinden wij.  
 

Al vele jaren hebben de 
inwoners van Zevenaar een 

duobak voor GFT en restafval 
(totaal 240 liter). Vanaf begin 

2017 is daar een container 

(180 liter) voor papier en 
karton bijgekomen. Vanaf 

januari 2019 komt daar 
mogelijk een Gft-container 

van 180 liter bij. De duobak 
blijft, maar door het 

tussenschot te verwijderen, 

kun je deze voor restafval 
gebruiken. Daarnaast zetten 

we het plastic afval al apart 
in zakken aan de weg, 

brengen het glas naar de 

glasbak in de buurt en 
leveren we het klein 

chemisch afval (kca) in bij 
het aanbiedstation. 

 

In de voormalige gemeente 
Rijnwaarden is drie afvalcon-

tainers niets nieuws. Daar 
beschikken de inwoners al over 

dit aantal bakken voor het afval. 
Voor GFT, rest en plastic. Papier 

mag op het Gelders Eiland nog in 

doosjes, kratjes of gebundeld 
worden aangeboden. Daarmee is 

er tussen de beide voormalige 
gemeenten nog een extra 

verschil. De PvdA vraagt zich dan 

ook af wanneer de vierde 
afvalcontainer een feit is.  

 
De aanleiding voor alle 

veranderingen is de herindeling 
van de gemeenten Zevenaar en 

Rijnwaarden per 1 januari jl. en 

daarmee de gewenste harmoni-
satie van het afvalsysteem. Ook 

niet onbelangrijk zal het bij de 

afweging geweest zijn dat bij 
afvalscheiding de norm 100 kg 

restafval per persoon per jaar is. 
Die norm wordt in de beide 

voormalige gemeenten niet 

gehaald. In Rijnwaarden is de 
hoeveelheid restafval nu 116 kg 

per persoon per jaar en in 
Zevenaar ligt dat op 141 kg. 

Waarom is het is Zevenaar zo 
hoog? Wordt door het gebruik 

van de duobak zo slecht 

gescheiden of is er een andere 
oorzaak? Wanneer ik even 

rondvraag dan krijg ik vaak te 
horen dat de GFT kant van de 

container vol zit, wanneer er nog 

ruimte is aan de restafval-kant. 
Het gevolg is dat, voordat de 

container wordt aangeboden, die 
kant nog van extra GFT afval 

wordt voorzien. “Wi-j Zènderse 

bunt zuunig” en aldus wordt een 
volle container voor drie euro per 

lediging aangeleverd. Je zou 
kunnen stellen dat het systeem 

van een duobak inmiddels 
achterhaald is.  

  

Nog meer bakken? 
Zit iedereen in de nieuwe 

gemeente Zevenaar te wachten 
op de derde of vierde afval-

container in de tuin of berging? 

Wij denken eerlijk gezegd van 
niet. Gelukkig heeft het nieuwe 

college bij het voorstel aan de 
raad aangegeven dat het 

“maatwerk-oplossingen” wil aan-

bieden. Hoe dit precies vorm 
wordt gegeven is bij het schrijven 

van het artikel nog niet bekend. 
Hoe zal het college omgaan met 

de volgende situatie? Je woont 

bijvoorbeeld in een Hat-woning in 
de Methen op de eerste etage. 

Waar laat je dan drie containers? 
De piepkleine berging opzij van 

het gebouw is in de meeste 

gevallen geen oplossing. De Hat-
woningen worden niet gelijk 

getrokken met hoogbouw (flats) 
waar centraal afvalcontainers bij 

de ingang zijn geplaatst. Gevolg, 
straks staan alle containers op 

één kluitje bij elkaar (zie foto). 

Op deze “verrommeling” van de 
woonomgeving zit natuurlijk 

niemand te wachten.  
 

Wisselende ophaalfrequen-
ties zijn niet bevorderlijk 
voor het systeem van 
afvalinzameling 
De frequentie van de inzameling 
en de prijs per lediging van de 

containers gaat vanaf januari 
2019 wijzigen. In Zevenaar kun je 

de duobak nu wekelijks aan-

bieden en betaal je €.3,00 per 
lediging. In Rijnwaarden wordt nu 

de ene week de Gft-container 
geledigd en de andere week de 

restcontainer. De Gft-container 
wordt gratis geledigd en voor de 

restcontainer gelden verschillende 

tarieven afhankelijk van de 
omvang van de container. Voor 

140 liter betaal je €.5,80 en voor 
180 liter €.7,50. Een container 

van 240 liter wordt voor €.10,00 

per keer geledigd. 
Vanaf 1 januari kan in de gehele 

gemeente de Gft-container één 
keer per 14 dagen gratis worden 

aangeboden. Voor de restcon-
tainer geldt een voorgestelde 

frequentie van één keer per drie  



De huidige situatie bij de HAT-
woningen in de wijk Methen. Dit 
zijn al erg veel bakken op één 
kluitje en het worden er dus 
straks nog meer…..? 

 

weken en wordt de prijs €.8,00 
per lediging van een container 

van 240 liter. Dit betekent voor 
Rijnwaarden een verlaging van de 

kosten voor de lediging van 20% 

en voor Zevenaar (omgerekend 
naar 240 liter) een stijging van 

33,3%. In het raadsvoorstel 
wordt niet gesproken om eventu-

eel de duobak om te ruilen voor 
een kleinere restcontainer met 

een daarbij behorend tarief. 

Wanneer dit mogelijk wordt zou 
het voor de hand liggen dat de 

bijhorende tarieven met 20% 
dalen.  

 

Naast de kosten per lediging is 
ook nog het vastrecht dat 

geharmoniseerd moet worden. 
Het vastrecht in 2018 voor de 

inwoners op het Gelders Eiland is 
€.100,67 per jaar en voor 

Zevenaar €.76,20. Dit is een 

behoorlijk verschil. Tijdens de 
commissievergadering heeft de 

PvdA gevraagd hoe de voor-

gestelde stijging van het 

vastrecht met €.10,00 moet 
worden gelezen. Wordt het 

nieuwe vastrecht nu ongeveer 86 
euro voor iedereen? Of niet? In 

ieder geval gaat het om flinke 

stijgingen. 
 

Te laat begonnen met het 
bedenken van oplossingen 
Hiervoor gaf ik al aan dat je 

vraagtekens kunt zetten bij het 
huidige inzamelingssysteem in de 

gemeente Zevenaar én in 
Montferland. Beide gemeenten 

hadden samen met de Reinigings-

dienst De Liemers (RDL) in de 
afgelopen jaren het inzamelen 

met de duobakken moeten 
evalueren. Zeker sinds eind 2009 

het plastic (later aangevuld met 
blik/drinkpakken) via een aparte 

afvalstroom wordt ingezameld. 

Ook de gemeente Rijnwaarden 
had rond 2013 vooruit moeten 

kijken toen ze nieuwe afspraken 
ging maken over de 

afvalinzameling. Op dat moment 

waren gespreken voor een 
Liemerse herindeling al aan de 

orde en wist Rijnwaarden dat ze 

het op termijn niet alleen gingen 

bolwerken. Achteraf gezien was 
2013 geen verkeerd moment 

geweest om alle drie dezelfde 
afvalinzamelaar te kiezen.  We 

hadden in de afgelopen jaren 

geleidelijk naar elkaar kunnen 
toegroeien op het gebied van de 

afvalinzameling en kosten.  We 
hadden dan een zachte landing 

kunnen voorbereiden. Het lijkt er 

nu op dat de inwoners van 
Zevenaar meer gaan betalen en 

daarmee wat minder zacht landen 
terwijl het voor de inwoners in 

Rijnwaarden (eindelijk) goedko-
per wordt.   

 

Het is nog even afwachten 
wat de raad definitief in april 

gaat besluiten met betrek-
king tot de derde afval-

container.  We houden u op 

de hoogte. 
 

Marcel Lap 


